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Psaltarpsalm 8 är en av Bibelns nyckeltexter och en viktig motvikt mot den kristna 

syndafallstanken. Psalmen slår visserligen fast människans litenhet men betonar 

samtidigt hennes unika ställning i förhållande till skapelsen. Psalmisten 

konstaterar att människan är ett stoftkorn i universum. När vi ser upp mot 

himmelens stjärnor inser vi vår dödlighet och intighet. Psalmisten nöjer sig dock 

inte med detta faktum utan lyfter i klassisk judisk stil fram människans ansvar för 

skapelsen. Människan har fått en uppgift.  

Det som gör Psalm 8 så viktig är motiveringen kring detta ansvar. Psalmisten 

hävdar att människan skapades nästan till en gud. Hon gavs ära och härlighet. På 

hebreiska heter härlighet kavod, och just kavod är en av de egenskaper som 

kännetecknar Gud. Människan har alltså fått en del av Gud. Rabbiner brukar 

koppla kavod och människans gudslikhet till de verb som förekommer i Genesis 

1: Gud ser, Gud agerar, Gud utvärderar, Gud modifierar. Just denna förmåga att 

både göra och analysera och sedan göra nytt och bättre ses som en gudomlig 

förmåga. I kyrkans historia har det funnits perioder då detta budskap förtryckts, 

och istället har underkastelse och resignation inför ödet lyfts fram som ideal.  

Om människan getts kavod, är det också viktigt att konstatera att hon inte getts en 

annan av Guds egenskaper, nämligen qadosh, helighet. Qadosh förknippas med 

det som är bortom tid och rum, vilket ju människan inte är. Härlighet var oss given 

men icke helighet.  

Psalm 8 påminner oss alltså om att vi människor är både mindre än vi hoppas och 

viktigare än vi tror – och det samtidigt. En väldigt typisk biblisk iakttagelse.  


